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Významné události v ČR a ve světě 

 

Počátkem roku světem otřásl teroristický masakr v redakci pařížského satirického týdeníku Charlie Hebdo, 

V dubnu zemřel na amyotrofickou laterální sklerózu ve věku 45 let expremiér za ČSSD Stanislav Gross. Aféra 
policejního zátahu na Úřadu vlády, který smetl vládu premiéra Petra Nečase, dospěla v květnu k zajímavému 

rozuzlení. Soudkyně zprostila obžaloby manželku expremiéra Janu Nagyovou (dnes Nečasovou) i trojici 

vojenských zpravodajců. Nástup léta byl ve znamení přílivu tisíců především syrských migrantů na území 
Evropské unie. V červenci byl nepravomocně odsouzen bývalý poslanec, hejtman a ještě dříve 

sociálnědemokratický ministr zdravotnictví David Rath za korupci při zadávání veřejných zakázek a firma 
Microsoft vydala nejnovější a údajně poslední verzi počítačového operačního programu Windows s pořadovým 

číslem 10.  Září přineslo aféru firmy Volkswagen, která údajně do vozidel instalovala software umožňující 

manipulovat s testy emisí. V říjnu vážně onemocněl zpěvák Karel Gott. V pátek 13. listopadu zažila další, 
doposud nejhorší masakr ve své novodobé historii Francie, když po teroristickém útoku v jednom z pařížských 

hudebních klubů zemřelo 130 lidí.  
Vládní koalice ČSSD, ANO a KDU-ČSL pod vedením premiéra Sobotky se ukázala poměrně stabilní, přes některé 

programové rozpory nedocházelo k výraznějším krizím a v kombinaci s odeznívající ekonomickou krizí a 
obnovujícím se hospodářským růstem se těšila poměrně výrazné důvěře veřejnosti.  

 

 

Činnost MěÚ, ZM a RM 
 

Městský úřad Březová 
Městský úřad sídlil stále na adrese Nám. Míru 230. Úřední hodiny pro veřejnost byly v pondělí a ve středu od 

8:00 do 11:00 a od 12:00 do 17:00 hodin. V prostorách vestibulu bylo nadále k dispozici infocentrum, sloužící 
po celý pracovní týden též jako podatelna a pracoviště Czech Point.  

Před budovou MěÚ byly osazeny nové, LED svítidly osvětlené úřední desky.  
Nadále se pracuje na zřízení bezbariérového přístupu do budovy MěÚ (výtahu ze zadní části budovy), na který 

chce radnice získat dotaci. 

 

Pracovníci MěÚ 

Tajemnicí úřadu byla nadále Jana Kašparová, odbor HSO vedla a o oblast výstavby a ŽP se starala Anna Sladká, 
odbor SMM vedl Bc. Jakub Fajt, který je zároveň odpovědný za oblast investic. Na ekonomickém úseku dále 

pracoval ekonom Martin Zubr (zároveň stávající kronikář), účetní Šárka Škubalová a pokladní a mzdová 

pracovnice Libuše Musilová, matriku a evidenci obyvatel obstarávala Marie Adamcová, sociální a bytové 
záležitosti a přestupkovou agendu zajišťovala Lenka Fialová. O administraci dotací se staral Jaroslav Bělíček, 

skladnicí BH byla nadále Dana Zíková, úsek MH a dopravy pak zajišťoval Petr Smíšek.  
Správcem MFC byl Pavel Suchý. Pracovníkem Bowlingcentra byl do 31. 8. Lukáš Szolar, od 1. 9. bylo 

Bowlingcentrum pronajato k podnikatelskému provozování podnikání p. Pavlu Suchému a tato pracovní pozice 
tak zanikla. V Domě pro seniory pracovaly Vladimíra Soltészová a Pavlína Horáková, o úklid budovy MěÚ se 

starala Marie Ohnesorgová. 

Na mateřskou dovolenou odešla asistentka starosty Bc. Kristýna Chladová. Její pozici dočasně převzala 
pracovnice infocentra Veronika Doudová, za kterou v infocentru nastoupila od 17. srpna Jana Semínová. 

11. ledna odešel do důchodu elektrikář BH Vladimír Makoň a dne 1. 12. odešel rovněž do důchodu elektrikář 
BH Milan Mašek. Jako nový elektrikář nastoupil od 1. 12. p. Petr Malík. 

Od 1. 12. byla přijata nová pracovnice Michaela Chvojková, která bude vykonávat v MFC kombinovanou pozici 

pracovnice knihovny a asistentky vedoucího MFC.
4. května byl přijat na pozici zedníka za dlouhodobě nemocného Gustava Sirůčka p. František Velát.  

Za pracovnici MH Michaelu Nedbalovou, která rizikově otěhotněla, byl přijat p. Karel Kadleček. 
V městské společnosti Služby města Březová, s.r.o. nastoupil v srpnu 2015 na místo dělníka za dlouhodobě 

nemocného Kazimíra Hilka pan Pavel Kalla.  
 

Úmrtí osobností 

10. července zemřel po krátké nemoci bývalý ředitel Elektrárny Tisová a občan dlouhá léta aktivní v komunální 
politice a v orgánech samosprávy, pan Ing. Miroslav Frank. 

27. září náhle zemřel někdejší dlouholetý tajemník MěNV pan Miroslav Mareš, který i v penzi pravidelně 
vypomáhal radnici např. prací v inventarizačních komisích. 



 

Vyhlášky a směrnice 

Zastupitelé v roce 2015 přijali dvě obecně závazné vyhlášky, v obou případech se jednalo jen o upřesnění již 
existující vyhlášky o místním poplatku za provoz systému shromažďování odpadů (výše poplatku pro rok 2015 

atd.) 
Rada města vzhledem k realizovanému pronájmu Bowlingcentra zrušila směrnici č. 3/2010 o hospodářské 

činnosti města, a v roce 2015 také upravila přílohu č. 1 Směrnice č. 5/2000 – Ceník zapůjčení nebytových 

prostor a nemovitých v MFC. 
 

Činnost rady města  

 
RM se sešla 10x na řádném a 4x na mimořádném jednání. 
1. jednání RM 12. ledna – odměny aktivním občanům, veřejnoprávní smlouva o výkonu úkolů městské 

policie, seznam členů zásahové jednotky SDH, záměr pronájmu nebytových prostor v čp. 123 a v čp. 133, 

nenavyšování výše nájemného v nebytových prostorách v roce 2015 o inflaci, dohody o uznání a úhradě dluhu, 
prodloužení nájemních smluv na pozemky (zahrádky), dotace na akci „Školní areál Komenského čp. 123, 

Březová – zateplení“, informace o činnosti Místní akční skupiny Sokolovsko, ceník nájemného z pozemků od 1. 
1. 2015, přidělení bytu, příspěvky na krytí nákladů spojených s pohřbem 

1. mimořádné jednání RM 2. února – výběr zhotovitelů zakázky „Výkon činností autorského dozoru“, 

„Výkon činností TDI“, „Výkon činností BOZP“, a „Dotační management“ na akci Multifunkční centrum Březová 
– 2. etapa. 

2. jednání RM 9. února - Obecně závazná vyhláška č. 1/2015 o místním poplatku za provoz systému 
shromažďování odpadů, vyřazení nepotřebného majetku města, záměr pronájmu nebytových prostor – 

restaurace v Rudolci, pronájem nebytových prostor čp. 123 a čp. 133, žádosti o nadační příspěvky z 

Karlovarského kraje, žádost o nadační příspěvek z MMR, žádost MUDr. Fišerové o uvolnění z funkce zastupitele, 
zpráva o vyřízených stížnostech za rok 2014, činnost MěÚ v oblasti poskytování informací podle zák. č. 

106/1999 Sb., návrhy na ocenění pedagogických pracovníků škol a školských zařízení, informace k rozpočtu 
na rok 2015, změny ve složení sportovní komise - odvolání p. Petra Kortuse a jmenování p. Tomáše Brandla a 

p. Jana Drenky, pronájem nebytových prostor (cukrářství, relaxační studio). 
2. mimořádné jednání RM 23. února – výběr dodavatele veřejné zakázky „Zasíťování pozemků 16 RD 

Výsluní“ 

3. jednání RM 9. března – rozpočet města, obecně závazná vyhláška města č. 2/2015 o místním poplatku 
za provoz systému odpadů, záměr pronájmu či zapůjčení nebytových prostor v čp. 123, inventarizační zpráva 

za rok 2014, informace k restauraci v Kamenici, limit počtu pracovníků MěÚ, účetní závěrky zřízených 
příspěvkových organizací, plán inventur pro rok 2015, přidělení bytů, příspěvek na krytí nákladů spojených s 

pohřbem či na ošacení pro nezletilé děti 

4. jednání RM 13. dubna – smlouva o dílo na Územní plán Březové (Ing. arch. Pavel Krolák), záměr 
prodloužení pronájmu nebytových prostor v čp. 229 (fotoateliér, Budvarka), v čp. 100 (potraviny), záměr 

pronájmu nebytových prostor v čp. 226, v čp. 123 (kuchyňka ZŠ), prodloužení pronájmu restaurace v Rudolci, 
pronájem nebytových prostor v čp. 123 (učebna), výměna bytů, prodej a koupě pozemků, zpráva o výsledku 

přezkoumání hospodaření města Březová za rok 2014, pravidla poskytování individuálních dotací z rozpočtu 
města Březová, poskytnutí individuálních dotací, finanční dary – ocenění za činnost či reprezentaci, přidělení 

bytu v čp. 121, finanční příspěvek na krytí nákladů spojených s pohřbem 

5. jednání RM 11. května – 1. rozpočtové opatření, Účetní závěrka města za rok 2014, Rozbor hospodaření 
a Závěrečný účet města za rok 2014, výběr zhotovitele akce „Prodloužení chodníků v obci Černý Mlýn“, výběr 

zhotovitele akce „Autobusové zastávky Březová“, dohoda o bezplatném převedení majetku od MAS Sokolovsko 
o.p.s., prodloužení pronájmu nebytových prostor – restaurace Budvarka, prodejna potravin, fotoateliér, 

kuchyňka v Základní škole, přechod nájmu bytu, změna stanov Vodohospodářského sdružení měst a obcí 

Sokolovska, rozdělení zlepšeného hospodářského výsledku zřízených příspěvkových organizací, vyřazení 
zbytného – nepotřebného majetku příspěvkových organizací, poskytnutí individuálních dotací, odkoupení 

budovy čp. 56 v Kamenici, zadání Územního plánu města Březová, přidělení bytů 
6. jednání RM 8. června – darovací smlouva a smlouvy o reklamě na akci Rudolecký kotlík, dohoda o uznání 

a úhradě dluhu, záměr prodloužení pronájmu nebytových prostor v čp. 226 a v čp. 138, žádost o výměnu bytu, 

smlouva o dílo na vypracování „Pasportizace bývalé obce Paseka“, pronájem pozemku, smlouva o poskytnutí 
individuální dotace, 2. rozpočtové opatření, přidělení bytů v čp. 121, příspěvek na krytí nákladů spojených s 

pohřbem, pobytem syna na škole v přírodě a nákupem oblečení pro nezletilé děti 
3. mimořádné jednání RM 20. července – pronájem nebytových prostor v čp. 138 (bývalé elektro – p. 

Malík Z.), záměr pronájmu nebytových prostor v čp. 250 – bowling, žádost o odkoupení pozemků od obce 
Dolní Rychnov, žádost obci Dolní Rychnov na změnu správních hranic, výběr zhotovitele pro podání žádosti o 



dotaci na modernizaci veřejného rozhlasu, výběr zhotovitele akce „Částečná rekonstrukce silniční obruby podél 

silnice Kamenická“, akce „Stavební úpravy zpevněných ploch u objektu v ul. Příčná čp. 120“ a akce „Stavební 

úpravy zpevněných ploch u objektu v ul. Hlavní čp. 88-91“, zasíťování lokality bydlení pro „16 (18) RD – 
Výsluní“, oprava asfaltových komunikací, vyřazení zbytného majetku, poskytnutí individuální dotace, přidělení 

bytu v čp. 83, 132, 138 a 213, příspěvek na krytí nákladů spojených s pohřbem, prodloužení pronájmu 
nebytových prostor v čp. 226 (o. s. Střípky), účetní závěrka společnosti Služby města Březová a rozdělení zisku 

společnosti, volba členů Dozorčí rady a změna Zakladatelské listiny korporace za účelem jejího podřízení 

zákonu č. 90/2012 Sb. 
4. mimořádné jednání RM 17. srpna – výběr dodavatele veřejné zakázky „MFC Březová, II. etapa – 

dodávka a instalace vybavení technického zařízení pro kino“ (společnost AV MEDIA), pronájem nebytových 
prostor v čp. 250 – bowling p. Pavlu Suchému 

7. jednání RM 7. září 2015 – 3. rozpočtové opatření, navýšení dotace na činnost klubu FK Olympie, vyřazení 

nepotřebného majetku města a MŠ Smetanova, zřízení sídla Pionýrské organizace v čp. 123, záměr pronájmu 
nebytových prostor v čp. 155, dohody o uznání a úhradě dluhů, odvolání a jmenování nové tajemnice komise 

pro komisi sportovní (sl. Doudová za K. Chladovou na mateřské dovolené), ukončení provozování hospodářské 
činnosti – bowling centrum, navýšení kapacity třídy v ZŠ Březová a v MŠ Smetanova, výběr dodavatele plynu 

pro rok 2016, zasíťování lokality bydlení pro 18 RD – Výsluní, pozvání na společný obřad u příležitosti Dne 
německé jednoty do Pausy, nabídka k výstavbě půdních bytů na nám. Míru čp. 131-135, koncept rozvoje obcí 

Kamenice a Kostelní Bříza, výměna bytu, finanční příspěvek na krytí nákladů spojených s pohřbem, rozšíření 

rozsahu díla a dodatečné stavební práce na čp. 123 (stavební práce na tělocvičně, antukovém hřišti), záměr 
pronájmu nebytových prostor v čp. 155 (bývalá dámská posilovna)  

8. jednání RM 12. října – kupní smlouva na pozemky a budovu restaurace v Kamenici, změna užívání 
nebytových prostor v čp. 138 na nám. Míru, pronájmy nebytových prostor v čp. 123 a v čp. 155, dohoda o 

uznání a úhradě dluhu, 4. rozpočtové opatření, zrušení směrnice č. 3/2010 o hospodářské činnosti města, 

odvolání Bc. Nikodéma Martina z funkce člena kontrolního výboru (na vlastní žádost), poskytnutí finančního 
daru společnosti NEMOS Sokolov za provozování Babyboxu, vyřazení nepotřebného majetku města, navýšení 

dotace pro TJ Olympii Březová na činnost nového oddílu malé kopané FC Rafani, záměr pachtu pozemku a 
pronájmu pozemku, záměr prodeje pozemku v Kamenici, příspěvek na krytí nákladů spojených s pohřbem, 

přidělení bytu v čp. 123 a v čp. 121, finanční příspěvek na krytí nákladů spojených s nákupem zdravotní 
pomůcky – vozíku pro syna, změna užívání nebytových prostor v čp. 138 (z prodejny maloobchodu na centrum 

prodeje montovaných domů EcoHouse), záměr prodloužení pronájmu nebytových prostor – sklad v čp. 123, 

pronájem nebytových prostor v čp. 155 – kancelář firmy Bauport. 
9. jednání RM 9. listopadu – záměr pronájmu části pozemku k. ú. Březová, záměr výpůjčky části pozemku, 

pacht pozemku, prodloužení nájmu nebytových prostor v čp. 123, platové výměry ředitelům příspěvkových 
organizací, jmenování nového člena do školské rady ZŠ Březová (zástupce zřizovatele – p. Květoslavy 

Šafnerové), veřejnoprávní smlouva o výkonu úkolů městské policie, výroční zpráva o činnosti Základní školy, 

zápis z jednání valné hromady partnerů MAS Sokolovsko, informace k ceně tepla na rok 2016, doporučení ZM 
jmenovat jako dalšího člena kontrolního výboru Šárku Klepáčkovou, přidělení bytů v čp. 121, 139, 213, finanční 

příspěvek na krytí nákladů spojených s pohřbem 
10. jednání RM 7. prosince – termíny zasedání RM a ZM na rok 2016, odměny aktivním občanům, úprava 

přílohy č. 1 Směrnice č.5/2000 – Ceník zapůjčení nebytových prostor a nemovitých věcí v MFC, organizační 

schéma Městského úřadu k 1. 1. 2016 (nová místa v MFC Březová), pronájem pozemků, odměny ředitelům 
příspěvkových organizací, záměr prodloužení pronájmu nebytových prostor v čp. 231 – pekařství, změna 

nájemní smlouvy v čp. 136, vyřazení nepotřebného majetku Mateřské školy, Komenského a městského úřadu 
(bývalá knihovna), nabytí nemovitých věcí – pozemků a na nich vybudovaného stavebního díla v k. ú. Březová 

s názvem „Obytný soubor v ulici Gen. Svobody – část komunikace a veřejné osvětlení“, a uzavření kupní 
smlouvy se společností BSS Báňská stavební společnost s. r. o., finanční příspěvek na krytí nákladů spojených 

s pohřbem, přidělení bytů v čp. 84, 122, 100 a 213 

 
Činnost zastupitelstva města  

 

ZM zasedalo 9x řádně a 2x mimořádně. 
1. jednání ZM 23. února – slib nového člena ZM (zánik mandátu MUDr. Lence Fišerové na vlastní žádost, 

jako náhradník nastoupil do funkce člena ZM p. Pavel Peterka), obecně závazná vyhláška č. 1/2015 o místním 

poplatku za provoz systému odpadů – výše poplatku pro rok 2015, základní ceny za prodej pozemků, dohoda 
o uznání a úhradě dluhu, určení zastupitele pro spolupráci s pořizovatelem územního plánu, plán práce 

kontrolního výboru, žádosti o nadační příspěvky z Karlovarského kraje a MMR, delegace zástupce města na 
valnou hromadu společnosti Sokolovská vodárenská s.r.o., žádost zástupců společenství domů Okružní 173, 

174 a 175 k odstranění vad v důsledku digitalizace Březové. 



2. jednání ZM 30. března – rozpočet města a pravidla rozpočtového procesu v roce 2015, Obecně závazná 

vyhláška města č. 2/2015 o místním poplatku za provoz systému odpadů. Toto jednání ZM navštívil senátor 

Zdeněk Berka, bývalý starosta města Sokolov. 
1. mimořádné jednání ZM 13. dubna – smlouva o poskytnutí dotace na akci „Multifunkční centrum Březová 

II. etapa“ z Regionální rady regionu soudržnosti Severozápad. 
3. jednání ZM 27. dubna – odměny neuvolněným členům ZM, individuální dotace pro rok 2015 pro TJ 

Olympie Březová a FK Olympie Březová, záměr prodeje části pozemku v k. ú. Březová, Kostelní Bříza a 

Kamenice, odkoupení pozemků v k. ú. Tisová a v k. ú. Březová od Ředitelství silnic a dálnic ČR, prodej a koupě 
pozemků mezi Městem Březová a p. Suchan Danou, darovací smlouva mezi Městem Březová a Ředitelstvím 

silnic a dálnic ČR, účast města v dražbě - pozemek u čp. 349. 
4. jednání ZM 25. května – 1. rozpočtové opatření v roce 2015, Účetní závěrka města, Rozbor hospodaření 

a Závěrečný účet za rok 2014, záměr prodeje pozemků, odkoupení budovy čp. 56 v Kamenici (restaurace), 

zadání Územního plánu Města Březová, změna stanov Vodohospodářského sdružení měst a obcí Sokolovska, 
delegace na jednání valné hromady společnosti Sokolovská vodárenská s.r.o., prodej pozemků k. ú. Kostelní 

Bříza, Kamenice a Rudolec. 
5. jednání ZM 29. června – 2. rozpočtové opatření v roce 2015, záměr prodeje pozemku v k. ú. Březová a 

Vranov u Rovné, prodej pozemku v k. ú. Kamenice, Smlouva o poskytnutí podpory ze Státního fondu životního 
prostředí na akci „Školní areál Komenského 123 – Březová – zateplení“.  

6. jednání ZM 21. září – 3. rozpočtové opatření, navýšení individuální dotace pro FK Olympie Březová, 

dohoda o uznání a úhradě dluhu, zasíťování lokality pro „18 RD – Výsluní Březová u Sokolova“, záměr směny 
pozemků v k. ú. Březová, nabytí a převod nemovitých věcí v rámci směny se společností Sokolovská 

vodárenská s.r.o., veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotací z rozpočtu Karlovarského kraje pro SDH. 
7. jednání ZM 26. října – 4. rozpočtové opatření, nabytí a převod nemovitých věcí v rámci směny nemovitostí 

se Sokolovskou vodárenskou s.r.o., odvolání Bc. Nikodéma z funkce člena kontrolního výboru (na vlastní 

žádost), navýšení individuální dotace pro TJ Olympii (nový oddíl FC Rafani), prodej části pozemku v k. ú. 
Kamenice, dohoda o uznání a úhradě dluhu, bezúplatný převod pozemků od Státního pozemkového úřadu, 

prodej pozemku v k. ú. Březová, dotace KSÚS KV kraje na opravu komunikace v Kamenici 
2. mimořádné jednání ZM 23. listopadu - zmocnění Sokolovské uhelné, aby bezúplatně zastupovala 

Březovou v jednáních se společností ČEZ za účelem perspektivy zajištění dodávek tepla pro obyvatele Březové. 
8. jednání ZM 30. listopadu – 5. rozpočtové opatření, prodej pozemku v k. ú. Kamenice, jmenování nové 

členky kontrolního výboru (p. Šárka Klepáčková), jmenování p. Květoslavy Šafnerové členkou školské rady při 

ZŠ Březová jako zástupce zřizovatele, delegace na valnou hromadu společnosti Sokolovská vodárenská s.r.o. 
9. jednání ZM 21. prosince – 6. rozpočtové opatření, rozpočtové provizorium pro rok 2016, termíny zasedání 

RM a ZM na rok 2016, odměny aktivním občanům, odkoupení pozemků od obce Dolní Rychnov, záměr změny 
správních hranic mezi Městem Březová a obcí Dolní Rychnov, přijetí dotace na běžecké stopy od Karlovarského 

kraje, přijetí finančního daru na běžkařské trasy od Města Sokolov, uzavření smlouvy se společností BSS Báňská 

stavební společnost s. r. o. na odkup pozemků a na nich vybudovaného stavebního díla „Obytný soubor v ulici 
Gen. Svobody – komunikace a veřejné osvětlení“. 

 
Komise a výbory 

Komise RM a výbory ZM pracovaly v roce 2015 v nezměněném složení, jak byly ustanoveny po volbách v roce 

2014, s výjimkou kontrolního výboru, kde na vlastní žádost odstoupil p. Martin Nikodém a nahradila ho p. 
Šárka Klepáčková, a sportovní komise, kde požádal ze studijních důvodů o uvolnění p. Petr Kortus a jmenováni 

do ní byli nově p. Tomáš Brandl a Jan Drenka. 
 

Stížnosti, žádosti o informace dle zák. 106/1999 sb. 
V roce 2015 byly MěÚ Březová doručeny tři písemné stížnosti. Jedna stížnost byla na špatné vyúčtování služeb 

v bytě města, druhá stížnost se týkala nevhodného umístění včelstev v části Kamenice a třetí stížnost 

obsahovala občansko-správní spor majitelů bytů. Všechny tři stížnosti byly klasifikovány jako neoprávněné a 
bylo vyžádáno stanovisko právního zástupce města. Během roku bylo řešeno starostou a pracovníky MěÚ také 

několik desítek ústních stížností. 
V roce 2015 byly doručeny MěÚ Březová tři písemné žádosti o podání informace dle zák. č. 106/1999 Sb. 

Jednalo se o zaslání investičního plánu města pro rok 2015, radnice poskytla informace o využívání veřejného 

osvětlení ve městě a integrovaných obcích a v poslední žádosti se vyjadřovala k právnímu informačnímu 
systému CODEXIS. 

 
Březovský Zpravodaj 

I v roce 2015 vydávala radnice informační měsíčník Zpravodaj města Březová a přidružených obcí, který nadále 

vycházel ve formátu A4 v barevném provedení.   



Hospodaření města 
 

Hospodaření roku 2015 nejzásadněji ovlivnila akce Přestavba Kulturního domu – II. etapa, která byla finančně 

obdobně náročná, jako etapa první a byla předfinancována opět formou relativně velkého překlenovacího 

úvěru do doby přidělení dotace z ROP Severozápad. Příslušná dotace k 31. 12. 2015 prozatím nebyla přiznána, 

stane se tedy příjmem až roku příštího, měla by pokrýt splacení zásadní části příslušného úvěru. 

 

Plnění příjmů a výdajů (v Kč): 
 

Rozpočet  Skutečnost  Plnění 
 

Příjmy      88.375.085,89       97.283.367,00    110,08 % 
Výdaje   147.452.676,64     125.677.936,28     85,23 % 

- z toho investiční    68.588.246,29           62.720.941,38            91,45 % 

Saldo příjmů a výdajů    -59.077.590,75      -28.394.569,28   
 

V příjmech se opět příznivě projevil velice dobrý výběr příjmů z provozu skládky, zlepšený o 4,9 mil. Kč 
(rozpočet 24 mil. Kč, skutečnost 28,9 mil. Kč), dále také zlepšené inkaso příjmů daňových oproti rozpočtu o 

2,8 mil. Kč (tedy o 7 %), a příznivý byl např. i výběr příjmů za nájemné a služby v bytových i nebytových 

prostorech (+0,8 mil. Kč oproti rozpočtu).  
Ve výdajích došlo zejména k částečnému nedočerpání či přesunu finančního plnění u některých investičních 

akcí (celkem 4 mil. Kč), díky opět relativně mírné topné sezóně byly nižší náklady na energie v oblasti bytového 
a nebytového fondu, obecně se v nákladech příznivě projevila pokračující minimální inflace a pokles ceny 

pohonných hmot, některé mzdové úspory, v některých střediscích byly rozpočtované náklady uhrazeny ze 
získaných dotací (např. vybavení jednotky SDH) a nižší náklady či drobnější úspory byly dosaženy v řadě 

jednotlivých položek prakticky ve všech střediscích. 

I v roce 2015 bylo přijato několik rozpočtových opatření, kdy zejména byly v příjmech zapojeny některé nové 
zdroje (přijaté dotace), do výdajového rozpočtu byla v průběhu roku zapojena částka z přebytku hospodaření 

předchozích let.  
Realizace těch nejzásadnějších, ale i většiny těch méně investičně náročných akcí plánovaných pro rok 2015, 

leckdy s dotační podporou (MFC II. etapa, zateplení budovy radnice a čp. 123 či pořízení svozového vozidla), 

proběhla zdárně. 
 

Stavy prostředků na bankovních účtech 
V roce 2015 došlo k navýšení prostředků města na účtech na další rekordní hodnotu: 

    1. 1. 2015    31. 12. 2015 

Běžné účty celkem  68.027.749,78 Kč   85 493 590, 15 Kč 

 
Majetek 

V roce 2015 město převzalo v rámci bezúplatného převodu od Státního pozemkového úřadu řadu dalších 
nových pozemků a na nich zbudovaných komunikací, zejména v integrovaných, resp. zaniklých obcích. 

Prozatím naopak nedošlo k očekávanému převodu pozemků a komunikací od Ředitelství silnic a dálnic – 

zejména tělesa bývalé komunikace R6 v katastrálním území jednak Březové, ale též sousedícího Dolního 
Rychnova.   

 
Úvěry 

Město v roce 2015 splácelo zbytek úvěru na tzv. Rudoleckou stodolu, jistina k 1. 1. činila 2.260 tis. Kč a k 31. 

12. pak 1.120 tis. Kč.  

Dále radnice přijala nový úvěr na předfinancování akce MFC Březová – II. etapa. Tento by měl být splacen 

hned počátkem roku 2016 především prostředky z očekávané dotace. Čerpání úvěru činilo k 31. prosinci 

47.413,7 tis. Kč 

 
Pohledávky 

Jako pozitivní lze označit pokles pohledávek na bytovém fondu a jen minimální nárůst dluhu na nebytovém 

fondu. Svou roli zde sehrává pravidelně se scházející komise pro vymáhání pohledávek a jí přijatá opatření. 
V roce 2015 také opět poklesly i jinak problematické pohledávky za odpady. 

 
 



Cenné papíry, podíly ve společnostech 

Město nevlastní žádné cenné papíry. Majetkový podíl má město ve společnosti Sokolovská vodárenská s.r.o., 

v roce 2015 došlo vložením dalšího vodohospodářského majetku k navýšení účetní hodnoty podílu na 26,2 mil. 
Kč. 100% podíl má nadále město ve firmě Služby města Březová, s.r.o. Ve společnosti SMB došlo v roce 2015 

ke změně ve složení dozorčí rady. Nově byli valnou hromadou do dozorčí rady vysláni členové ZM Květoslava 
Šafnerová, Petr Kortus a Mgr. Andrea Kávová. 

 

Investice v roce 2015 
Jednou z historicky nejvýznamnější investiční akcí byla II. etapa přestavby kulturního domu. Akce byla 

zahájena na základě příslibu další dotace dne 5. ledna 2015. Kolaudace proběhla po necelých osmi měsících, 
dne 22. září 2015. Předpokládaná výše dotace na II. etapu přestavby je 33 mil. Kč. V rámci II. etapy bylo 

zadaptováno kino, loutkové divadlo, občerstvovací prostory, šatny a dále vznikly nové prostory pro městskou 

knihovnu, kancelář MFC, přístavbou vznikl také tzv. malý multifunkční sál či reprezentativní recepce. V okolí 
MFC vyrostl také přírodní amfiteátr s malým golfovým hřištěm. Výstavba byla předfinancována úvěrem ve výši 

47.413,7 tis. Kč. 
Dokončeno bylo dále zateplení budovy radnice za 2.214,56 tis. Kč, byl pořízen nový svozový vůz odpadu 

nákladem 1.390,04 tis. Kč, byly provedeny další úpravy na hřbitově v hodnotě 465,14 tis. Kč, realizovalo se 
též nové hřiště s umělým povrchem na stadionu FK Olympie včetně pergoly a opěrných zdí za 664,06 tis., 

zateplení čp. 123 přišlo na 8.509,08 tis. Kč., došlo rovněž konečně na přemístění „dolní“ zastávky MHD na 

bývalou silnici R6 (nový chodník, veřejné osvětlení a čekárna vyšly na 810,38 tis. Kč), na dětském hřišti za čp. 
136-140 byla vystavěna zábrana kvůli odlétajícím míčům (99,46 tis. Kč). V integrovaných obcích např. došlo 

k realizaci potřeného prodloužení chodníků v Černém Mlýně (925,54 tis. Kč), byla zbudována pergola na návsi 
v K. Bříze, příprava lokality Výsluní pro výstavbu dalších rodinných domů stála městskou pokladnu v roce 2015 

599,04 tis. Kč, v neposlední řadě byla pořízena zahradní technika za 250 tis. Kč a například přístřešky pro 

kontejnery u čp. 100-105 vyšly městkou kasu na 238,87 tis. Kč. 
 

Hospodářská činnost města 
Bowlingcentrum, provozované jako hospodářská činnost, bylo vzhledem k trvalé ztrátovosti od 1. 9. pronajato 

soukromému provozovateli a město tak ke konci roku neprovozovalo již žádnou tzv. hospodářskou činnost. 
 

Přijaté dotace 

Město vedle každoroční dotace na výkon státní správy obdrželo opět ze státního rozpočtu a rozpočtu EU dotaci 

na zřízení veřejně prospěšných pracovních míst pro nezaměstnané klienty úřadu práce (376,7 tis. Kč), dále 

dotaci na Svozové vozidlo (doplatek z roku 2014) ve výši 429 tis. Kč, obdrželo také 1. zálohovou platbu 2.611 

tis. na akci MFC – II. etapa a tzv. následnou dotaci na zateplení čp. 123 (internát) ve výši 4.363,8 tis. Kč. 

Z krajského rozpočtu radnice obdržela dotaci na údržbu běžeckých stop (25 tis. Kč) a na zajištění 

akceschopnosti SDH a jeho věcné vybavení (155,6 tis. Kč). 

Od obcí Dolní Rychnov, Těšovice a Rovná radnice získala 175 tis. Kč za zajištění požární ochrany naší jednotkou 

SDH a Město Sokolov přispělo na provoz běžeckých stop v okolí Březové částkou 30 tis. Kč. 
 

Poskytnuté dotace, dary: 
Město i v roce 2015 formou dotace nebo finančního daru podpořilo nejrůznější místně činné sportovní kluby, 

zájmová sdružení a další neziskové veřejně prospěšné subjekty a aktivity. Největší objem dotačních prostředků 
získala TJ Olympie Březová (320 tis. Kč) či FK Olympie (207 tis. Kč). 

Pro březovské seniory byla opět zajištěna možnost odebírat ve školní jídelně oběd za dotovanou cenu (dotace 

8 Kč/oběd), rodiny, ve kterých došlo k úmrtí člena, radnice podpořila příspěvkem na úhradu nákladů spojených 
s pohřbem ve výši 2-3 tis Kč, senioři mohli také čerpat příspěvek na čipovou kartu MHD Sokolov (100 Kč/os.), 

dárce krve - držitele Zlaté plakety město ocenilo příspěvkem na čipovou kartu MHD Sokolov ve výši 300 Kč/os. 
a nově radnice přispívala seniorům také na vstupné do sokolovského krytého bazénu. 

 
Kulturní a společenský život 

 

Kulturní komise 

I v roce 2015 zorganizovala kulturní komise tradiční akce a soutěže, jako např. Setkání harmonikářů, Porta 
Poohří (21. 3.), Březovský lístek, Posezení seniorů s Březováčkem v restauraci MFC, na oblibě získává čím dál 

více také novodobá masopustní tradice, maškar přibývá a v roce 2015 se také poprvé pohřbívala basa. Zdařilá 
byla oslava Dne dětí v indiánském duchu, komise též uspořádala zájezd do Prahy na muzikál Mýdlový princ 

(14. 11.) a pro velký úspěch zopakovala zájezd na muzikál Fantom opery (10. 10.). Pro zájemce o vlastivědné 
akce byl určen zájezd do Kutné Hory (19. 9.), účastníci zhlédli Chrám sv. Barbory, místní Kostnici a měli 



možnost podívat se do zdejšího dolu. 29. listopadu se konala tradiční 1. adventní neděle na Kamenici. Cílem 

tradičního vánočního zájezdu byl Rothenburg. Z důvodu malého zájmu se naopak nepokračovalo v 

organizování zájezdů do chebského divadla. Slavnostní otevření zrekonstruovaného kulturního domu bylo 
korunováno dne 15. 12. Vánočním koncertem souboru Špalíček z Chebu a sólisty Tomášem Löblem a Genny 

Ciatti.  
Kulturní komise byla po volbách 2014 omlazena. Předsedou se stal Michal Bedeč a novými členy Gita Fašinová, 

Hana Procházková a Miroslav Lelek. Jako nová akce proběhla v podvečer 2. listopadu na březovském hřbitově 

za účasti loketského faráře Dr. Majkova Dušičková bohoslužba.  
 

Sportovní ples 
Jednou z největších a nejnavštívenějších akcí organizovaných komisí kultury byl sportovní ples 23. ledna, 

hlavním účinkujícím byly tentokrát Děti ráje. 

 
Partnerství Březová – Pausa 

Partnerská spolupráce s městem Pausa opět probíhala jednak na poli sportovním (zápasnické turnaje, 

bowlingový turnaj na Březové a kuželkový turnaj v Pause, účast na vyhodnocení sportovců roku aj.) a ani v 

roce 2015 nechyběla delegace z Pausy na Městském sportovním plese. 3. října se zástupci našeho města, 

konkrétně starosta města Miroslav Bouda a člen rady města Josef Brandl, které doprovodila překladatelka 

Irena Vrňáková, zúčastnili v Pause oslav Dne německé jednoty.  

 

Setkání Březových  

Setkání měst a obcí s názvem Březová se tentokrát konalo 1. srpna v Březové u Uherského Brodu. Ve 
sportovních kláních si tradičně výtečně vedli naši volejbalisté, kteří ve svém turnaji opět zvítězili, fotbalisté 

skončili v turnaji po penaltovém rozstřelu na 2. místě a hasiči se umístili ve své soutěži na místě 4. Součástí 

akce bylo jako vždy setkání představitelů samospráv. 
 

SPOZ  

SPOZ pokračoval v tradici vítání nových občánků, v roce 2015 to bylo ve dnech 11. července a 21. listopadu. 

 
Loutkový soubor zvoneček 

Vzhledem k probíhající přestavbě kulturního domu LS Zvoneček neuspořádal na Březové nová představení.  

 

LS Lupínek 

DS Lupínek zkoušel v bývalém l. st. ZŠ a v 1. pololetí připravil vystoupení pro I. MŠ Březová a Klub důchodců 

v Sokolově, dále pro II. MŠ. 30. dubna také vystoupil na zámku v Sokolově a ještě uspořádal vystoupení pro 

ZŠ v Březové. 

 

Březovská desítka – úmrtí Olgy Homolkové 
Koncem měsíce září, po dlouhé nemoci, zemřela zakladatelka kapely Březovská desítka a nejen v našem 

regionu velice populární zpěvačka, paní Olga Homolková. Tato interpretka se nesmazatelným způsobem 

zapsala do kulturní historie Březové. Byla mj. pořadatelkou či režisérkou celé řady březovských kulturních akcí, 
mimo jiné celé řady ročníků populárního Setkání harmonikářů, se svojí kapelou vystupovala na nejrůznějších 

setkáních se seniory či na celé řadě plesů či zábav.   

 
Dechový soubor Březováček 

Na domácí půdě byl Březováček opět pravidelně aktivním účinkujícím např. při Stavění a Kácení máje, zahrál 
při Pouti ke kapli sv. Máří Magdaleny, na Masopustu, v rámci adventu na Kamenici či na náměstí v rámci 

Štědrého dne, ale i na řadě dalších kulturních akcí nejen v našem městě (např. uspořádal tradiční posezení 
v restauraci MFC, zahrál opět nemocným seniorům léčebnách v D. Rychnově či v Kynšperku apod.)  

 
Kino Admira 

Kino Admira bylo v rámci II. etapy rekonstrukce KD vybaveno novou audio a video technikou, kompletní 

rekonstrukcí prošlo hlediště a novém roce tak kino nabídne březovským občanům promítání v nové, zde dosud 
nevídané kvalitě a v moderním příjemném prostředí. 

 
8. Březovská metalová noc  

Tradiční letní Březovskou metalovou noc připravilo sdružení Jaffa Production na 25. červenec. 

 



Ostatní události  

První, v podstatě testovací veřejnou akcí v nových prostorech zrekonstruovaného kina, byla v sobotu 24. října 

soutěž pro začínající pěvecko-hudební talenty Březovský lístek 2015. V nabídce kulturních a společenských akcí 
nechyběl Rybářský ples (20. února) a 19. září se uskutečnil např. další ročník Drakiády.  

 
Hudební kroužek  

Hudební kroužek, pracující stále pod hlavičkou ZUŠ Sokolov, v roce 2015 mj. uspořádal letní koncert v prostoru 

terasy restaurace Budvarka a na 15. prosinec si připravil speciální Vánoční koncert v nové malé scéně 
zrekonstruovaného loutkového divadla.  

 
Městská knihovna 

Rok 2015 byl v Městské knihovně na Březové přelomový. Nejen že se jako každoročně konalo mnoho kulturních 

i vzdělávacích akcí, ale hlavně knihovna dostala k užívání úplně nové prostory v nově zrekonstruovaném 
Multifunkčním centru. Od poloviny listopadu byla knihovna uzavřena a v rámci stěhování knižního fondu byla 

provedena pravidelná revize. Během jednoho měsíce byl celý knižní fond s pomocí pracovníků MH přestěhován. 
Knihovnu v roce 2015 navštívil spisovatel a ilustrátor Marek Šolmes Srazil, který představil svoji tvorbu dětem 

z 1. stupně základní školy a inspirovat a pobavit naše děti opět přijel malíř a ilustrátor Adolf Dudek. 
Knihovna opět připravovala besedy pro děti ze základní školy, se žáky čtvrté třídy knihovnice absolvovaly 

čarodějnický seminář a s prvňáky oslavily padesáté narozeniny Večerníčku. 

Nadále pokračovala spolupráce s Městkou policí Sokolov a její preventistkou Mgr. Hanou Procházkovou. 
Letošním tématem byla Bezpečnost v dopravě.  

Proběhly také tradiční akce jako Škola naruby s dětmi z první třídy (spojená s tradičním pasováním), žáci 
deváté třídy předvedli prvňáčkům, jak umějí číst, v dubnu se tradičně nocovalo v knihovně s Andersenem a v 

prostorách knihovny byla vystavena výtvarná díla dětí, která se zúčastnila výtvarné soutěže Lesy kolem nás. 

Do fondu knihovny přibylo 1175 nových titulů knih a nadále se rozšiřoval fond audioknih. Rozšířila se také 
nabídka časopisů, přibylo časopisů zabývající se tématikou historickou, technickou a vojenskou.  Knihovna tak 

mohla nabídnout výběr z více než 185 titulů periodik a časopisů. 
Knihovnu v roce 2015 navštívilo 10 864 návštěvníků, registrováno bylo 245 čtenářů, z toho 56 dětí do 15 let. 

Uskutečnilo se 32 059 výpůjček.    
Knihovna dále spolupracovala s 1. mateřskou školou, kde se v rámci výtvarného kroužku paní učitelky Daniely 

Daňové děti seznamovaly s knihami a jejich autory.  

Knihovna se také v roce 2015 zapojila do projektu Česká knihovna.   
 

Sport 
 

TJ Olympie Březová  

Rok 2015 byl poznamenán několika změnami. K těm hlavním patřilo odstoupení dlouholetého předsedy TJ ing. 
Jana Fridricha, do vedení Olympie byl zvolen dosavadní místopředseda pan Pavel Peterka. Další velkou změnou 

bylo přijetí oddílu FC Rafani Rudolec. Členská základna tak dosáhla počtu 149 registrovaných členů. V rámci 

tělovýchovné jednoty tedy působily oddíly zápasu, volejbalu, tenisu, RTV ženy, RTV muži, gymnastiky, 
badmintonu, stolního tenisu, kondičního cvičení a oddíl malé kopané Rudolec. Činnost TJ a jednotlivých oddílů 

byla zaměřena na pravidelné tréninky a sportovní vystupování na mezinárodních, celorepublikových, oblastních 
a okresních soutěžích.  

Členové TJ využívali hlavně prostory tělocvičny ZŠ Březová, malé tělocvičny a tenisových a volejbalových kurtů, 

o které se taktéž sami starali. 
Oddíl zápasu byl nadále nejpočetnější. Nadále vychovával mladé sportovce a zúčastňoval se mezinárodních, 

celorepublikových i oblastních turnajů. Uspořádal dva turnaje - Velkou cenu Březové a tradiční Mezinárodní 
turnaj mládeže (29. ročník). V měsíci srpnu uspořádal také soustředění v RS Jáchymov Nové Město. V roce 

2015 zápasníci dosáhli několika výborných výsledků. Ondřej Podhajský získal 2. místo na M ČR mladších žáků, 
Adam Nikodém 3. místo na MČR mladších žáků, v kategorii seniorů pak 3. místo vybojoval Michal Kastl také 

na M ČR. Dále březovští zápasníci vybojovali 14 titulů přeborníků oblasti Plzeňského a Karlovarského kraje. V 

soutěži družstev pak v oblastní lize obsadila přípravka 2. místo a starší žáci 3. místo. Oddíl nadále spolupracoval 
s partnerským městem Pausa v SRN. 

Oddíl tenisu 
Tenisový klub Březová v počtu 15 dospělých aktivních hráčů opět v roce 2015 úspěšně reprezentoval město 

Březová v nejvyšších krajských soutěžích a turnajích. Mezi nejvýznamnější patří Davis Cup Karlovarského kraje, 

série turnajů Masters a v neposlední řadě nejkvalitnější Zimní liga Karlovarského kraje. Davis Cup KV kraje se 
hraje již od roku 1976 a soutěže se pravidelně zúčastňuje okolo 30 družstev mužů z celého kraje. Tenisový 

klub přihlásil do soutěže tři týmy dle výkonosti aktivních hráčů. Březovský tým „A“ (M. Šíma, P. Šíma, T. 



Makovický, J. Flesar) hrající I. ligu se umístil na výborném třetím místě s 10 body. Tým Březová „B“ (L. Hrubý, 

J. Rudovský, M. Uherka, P. Schiebert) hrající II. ligu se umístil s 11 body na krásném druhém místě, kdy jen 

jediný bod chyběl na postupovou první příčku. Tým „C“ (K. Kopal, P. Čučman, R. Heřman, J. Krása, Vl. Zíma, 
J. Kůrka, Š. Zábranský) hrající III. ligu, postoupil z prvního místa do II. ligy, kde vyzve v místním derby své 

spoluhráče z „B“ týmu. Turnaj Masters je série šesti turnajů jednotlivců v Karlovarském kraji. Turnaje se 
zúčastnil J. Krása, M. Šíma, T. Makovický a R. Heřman.  

Od listopadu 2015 probíhala v našem regionu prestižní amatérská Zimní liga družstev Karlovarského kraje. 

Zápasy se odehrávaly v přetlakové hale v tenisovém areálu v Sokolově. Březovský tým složený hráči L. Hrubý, 
M. Šíma, T. Makovický, J. Flesar, J. Krása, R. Heřman, K. Kopal a P. Čučman byl průběžně umístěn na 6. místě, 

což zaručuje prozatím účast v Play Off. V ročníku 2014/2015 naši tenisté mile překvapili, když se umístili na 
parádním 3. místě. Březováci v semifinále nestačili pozdějšímu vítězi ligy TC Sokolu Karlovy Vary, kdy prohráli 

nejtěsnějším rozdílem 1:2, ale v boji o třetí místo porazili favorita soutěže a vítěze ročníku 2013/2014 Liapor 

Karlovy Vary 2:1. 
Za zmínku jistě stojí také desetiletý Marek Pazdera, který byl umístěn na 2. místě žebříčku hráčů do deseti let 

v České republice. 
Oddíl tenisu měl ve správě dva tenisové kurty v areálu FK Olympie Březová. V měsíci srpnu oddíl uspořádal 1. 

ročník turnaje veteránů Memoriál ing. Franka.  
Pod vedením trenérů nadále vyrůstaly na Březové výborné gymnastky, které úspěšně reprezentovaly 

Březovou za hranicemi města. Oddíl tradičně pořádal v Multifukčním centru Březová 2x ročně soutěže, 

každoroční Mikulášská byla již tradičním vyvrcholením roku. Březovské gymnastky se také zúčastňovaly soutěží 
školních sportovních klubů, mistrovství ČR asociace sportu pro všechny a mnoha dalších soutěží v rámci 

Karlovarského kraje. 
Oddíl rekreační tělovýchovy tvořila skupina žen cvičících pod vedením paní Vytiskové, která využívala tělocvičnu 

základní školy, a skupina mužů a žen, které vede ing. Fridrich, kteří cvičí v hale MFC. 

Oddíl badmintonu trénuje 1x týdně v tělocvičně základní školy, kde členové oddílu proháněli svá těla v rámci 
badmintonu a basketbalu. 

 
FK Olympie   
V roce 2015 zajišťoval klub FK Olympie Březová činnost družstev mladší a starší přípravky, mladších žáků, 

dorostu a také mužů A, B i C.  
V sezóně 2014/2015 v krajském přeboru Karlovarského kraje dosáhli muži „A“ pod vedením P. Peterky 

historického úspěchu, když celý krajský přebor vyhráli a skončili tak na vynikajícím 1. místě. Po 26 odehraných 

zápasech získali celkem 62 bodů a dosáhli skóre 104:34. Nejlepším střelcem našeho mužstva se stal Tomáš 
Bereczký s 28 brankami, který se tak umístil na 2. místě střelců v soutěži. Za sezónu zhlédlo podle statistik 

utkání našeho „áčka“ 3195 diváků (doma 1575, venku 1620). Po vítězství mužů A se výbor FK Olympie 
rozhodoval o případném postupu týmu do divize, kdy však po celé řadě schůzek a jednání nejen se zástupci 

FK Olympie, ale také se zástupci města Březová bylo rozhodnuto nepostoupit a pokračovat dále v krajském 
přeboru Karlovarského kraje.  

V rámci letní přípravy se družstvo zúčastnilo tradičního Setkání Březových. Během zimní přestávky trénovali 

muži „A“ na UMT v Sokolově a v hale MFC Březová, společně s muži „B“. Zimní příprava byla zaměřená na 
tréninky 2-3krát týdně a na účast týmu na zimním turnaji Baníku Sokolov.  

Muži „B“ zakončili pod vedením V. Zemana sezónu 2014/2015 v 1.A třídě na 8. místě a získali celkem 36 bodů 
se skóre 73:72. Nejlepším střelcem mužstva se stal nestárnoucí M. Lelek, který se umístil na pěkném 5. místě 

s 21 brankami. Za sezónu zhlédlo dle statistik utkání našeho „béčka“ celkem 1491 diváků (doma 716, venku 

775). Během zimní přestávky trénovali muži „B“ na UMT v Sokolově a v hale MFC Březová společně s muži 
„C“. 

Muži „C“ odehráli sezónu 2014/2015 pod vedením R. Büchnera v Okresním přeboru mužů a zakončili ji na 11. 
místě s 26 body a se skóre 51:85. Nejlepším střelcem týmu v soutěži byl Robert Bendík, který skončil na 13. 

místě s 12 vstřelenými brankami. Během zimní přípravy trénovali muži „C“ na UMT v Sokolově a v hale MFC 

Březová společně s muži „B“.   
Dorost se pod vedením trenéra Rozmahela a asistenta Bocka umístil v krajské soutěži dorostu v sezóně 

2014/2015 na 7. místě s 25 body a skóre 64:74. Nejlepším střelcem dorostu FK Olympie Březová v soutěži byl 
Lukáš Pastier, který skončil na 8. místě s 19 vstřelenými brankami. Po skončení sezóny se náš dorost zúčastnil 

turnaje dorostu, který uspořádala FK Olympie a ve kterém se umístil na 3. místě. Během zimní přestávky dorost 
trénoval na UMT v Sokolově a v hale MFC Březová.  

Soutěž mladších žáků FK Olympie Březová se odehrála především díky obětavosti trenéra Hory, který trénoval 

hráče, kteří nemohli nastoupit za přípravku, ale na soutěž ml. žáků jich bylo málo. Po dohodě došlo ke spojení 
družstev a nový tým mladších žáků se v okresním přeboru mladších žáků umístil na krásném 4. místě se 72 

body a skóre 323:253. Nejlepším střelcem soutěže se stal Václav Bendík, který dal úctyhodných 101 branek. 



Během zimní přestávky se mladší žáci zúčastnili mnoha halových turnajů a pokračovali v trénování 2krát týdně 

v hale MFC Březová.  

Pod vedením trenéra Hory a asistenta Eliáše se v soutěžním ročníku 2014/2015 umístila naše starší přípravka 
v okresním přeboru starších přípravek na krásném 2. místě se 107 body a skóre 251:64. S tímto součtem byl 

tým nejlepším ze všech jak v počtu vstřelených, tak i obdržených branek. Králem střelců se v soutěži stal 
Otakar Šimůnek. Během zimní přestávky se starší přípravka zúčastnila mnoha halových turnajů a trénovala 

2krát týdně v hale MFC Březová.  

Mladší přípravka se pod vedením trenéra Bubance v soutěžním ročníku 2014/2015 v okresním přeboru mladších 
přípravek statečně prala o každé vítězství, a to se jim také nakonec vyplatilo. V neoficiálních tabulkách skončili 

naši na pěkném 5. místě s 28 body a skóre 150:118, což znamenalo 3. místo v počtu vstřelených branek v 
soutěži. Během zimní přestávky se mladší přípravka zúčastnila mnoha halových turnajů a dále trénovala 2krát 

týdně v hale MFC Březová.  

Co se týče dalších aktivit, můžeme uvést např. spolupořádání turnaje v malé kopané „O pohár starosty města“, 
organizování mnoha turnajů mládeže, např. turnajů přípravek nebo mezinárodního turnaje žáků v MFC na 

Březové.  
Na stadionu proběhla další údržba trávníku a byly provedeny další práce spojené s novým hřištěm s umělým 

povrchem, byla vystavěna pergola pod svahem nad hlavním hřištěm vedle klubovny FK Olympie. 
V sezóně 2014/2015 výkonný výbor FK Olympie tvořili P. Kortus (předseda), P. Makaj, P. Peterka, M. Strnad, 

M. Bubanec, M. Bedeč a M. Lelek. Funkci správce stadionu zastával P. Janus. Klubovnu FK provozoval V. 

Šťáhlavský. 

 
Komise sportu  

Komise sportu uspořádala pro veřejnost všechny tradiční sportovní akce, ke kterým patří mj. Novoroční či 

Podzimní výšlap, Cyklovýšlap do Chodové Plané a Podzimní cyklovýšlap, Turnaj ve stolním tenise O vánočního 

kapra, bowlingové turnaje, spolupracovala též při pořádání řady akcí místními sportovními kluby. 

 

AMK - Klub biketrialu 
Klub nadále tvořila spíše parta fandů tohoto sportu než aktivních závodníků. Vzhledem k osvědčeným 

organizačním schopnostem však klub dále existuje a pořádá některé významné soutěže. 

V roce 2015 tak klub zorganizoval opět velkou akci – ME v biketrialu, a to 23. května. 
 

Březovský prak  
Naplno pokračovala úspěšná činnost klubu březovských prakistů. Prakisté se zúčastňovali pravidelně soutěží v 

rámci M ČR i volných soutěží a v  M ČR obsadili opět příčky nejvyšší (1. místo Ladislav Truhlář, 2. Karel Berka, 

3. Pavel Rozmuš). Přímo na Březové uspořádali několik soutěží mistrovských i volných (mj. tradiční Velikonoční 
či Vánoční prakiádu). 

 
Malá kopaná – Flamengo Březová 

V soutěži Flamengo B hrálo okresní přebor. Po jarní části se umístilo na 2. místě s 61 body a skórem 232:72. 

Nejlepším střelcem byl Tomáš Bereczký (92 branek). Po podzimní části měl tým v tabulce nadějné 1. místo. 
Tým A hrál divizní skupinu C a po jarní části skončil celkově na 2. místě s 38 body a skóre 133:104. Nejlepším 

střelcem byl také Tomáš Bereczký (46 branek). Po podzimní části byl tým v tabulce na 5. místě. FK Flamengo 
uspořádal 20. června na hřišti FK Olympie tradiční letní turnaj O pohár starosty a v zimě pak již 19. ročník 

Turnaje v malé kopané O pohár starosty města Březová (18.-19. prosince). 
 

Cyklistický klub TEAM BIKE BŘEZOVÁ 

Po několika letech, kdy postupně klesala závodní aktivita, nastal nárůst počtu startů, a to nejen díky novým  
členům klubu. Závodníci TBB o sobě dávali vědět v závodech Českého poháru, na Mistrovství ČR v XCO měli 

na startu celkem 6 závodníků.  
Z konkrétních výsledků je vhodné zmínit např.:  

3. místo MČR silniční časovka dvojic – žákyně Karolína Poláková a Kristýna Burlová 

2 x 1. místo v závodě Kola pro Život v K. Varech – Dana Kopecká (ženy) a Kateřina Lacinová (juniorky) 
1. místo MČR ve 24 h. – smíšená štafeta Dana Kopecká a Tomáš Makoň, a byla to i řada dalších. 

Březovský klub nejen závodil, ale byl i pořadatelem dvou regionálních závodů. Již 15. ročník závodu horských 
kol byl poprvé zařazen do Chebského poháru a po několika letech postupného poklesu to na start přilákalo 

nejvíce závodníků od roku 2009. Druhým závodem byl 4. ročník silničního kritéria, které bylo součástí dětské 
McDonalds tour. 

 

FbK Březová 2015 



V sezóně 2014/2015 hrál klub již druhý ročník Amatérské Florbalpoint ligy. Po základní části, se ztrátou pouze 

tří bodů, s přehledem obsadil první místo, po play off klub skončil celkově druhý.  

V druhé polovině roku 2015 začal třetí ročník Amatérské Florbalpoint ligy, klub FbK Březová po základní části 
obsadil třetí místo a v play off se probojoval k celkovému druhému místu. 15. 3. se klub zúčastnil již osmého 

ročníku turnaje O pohár hejtmana Karlovarského kraje, kde obsadil třetí místo.  
Klub se v tomto roce zaměřil hlavně na rozvoj mládeže a provoz kroužku. Zástupci FbK Březová se opakovaně 

podíleli na pořádání Okrskového a Okresního kola pro ZŠ. 

Sportovcem a funkcionářem roku byli městem Březová oceněni Kateřina Grycová, Martin Kravařík, Tomáš 
Brandl, David Jirásek. 

V tomto roce vzniklo logo a nový název klubu – FbK Démoni Březová. 
Florbalový kroužek 

V druhé polovině první sezóny kroužku bylo uspořádáno pro děti do 5. třídy celkem 23 tréninků, průměrná 

návštěvnost činila 18 dětí, pro děti byly uspořádány dva turnaje (I. Vítání jara 14. 3. 2015 a I. Hurá prázdniny 
28. 6. 2015). 

Zástupci kroužku se ve dnech 25.-26. 4. zúčastnili velkého florbalového turnaje pro děti v Karlových Varech 
HDT Cup. Ke konci června došlo k zániku části kroužku pro starší děti, které byly převedeny k dospělým. 

Sportovcem roku v kategorii děti byli Městem Březová oceněni Tereza Čtvrtečková, Alexandra Viktorie 
Chrástková, Kamila Sinkulová, Jakub Hora, Jakub Krtek a Kryštof Majnek. 

V tomto období bylo v kroužku řádně registrováno 32 dětí. 

Od září probíhal trénink dětí dvakrát týdně. Byl zaveden nový turnaj, I. Zahajovací, který se konal dne 18. 10. 
2015 za účasti 24 dětí. Dne 6. 12. proběhl již druhý ročník Mikulášského turnaje. V tomto období bylo v kroužku 

řádně registrováno 37 dětí. 
Dospělé florbalisty vedl Tomáš Brandl a Jiří Zíka, děti pak David Jirásek a Radek Pšenička. 

 

Běžecké stopy 
I nadále se příznivci běžkaření starali o provoz zimních běžeckých stop, a to opět za finanční podpory březovské 

a sokolovské radnice a Karlovarského kraje. Ani rok 2015 však nebyl z hlediska těch pravých zimních podmínek 
zrovna ideální. 

 
Benčpres - Olympie Fitness Březová 

Zástupci klubu benčpresu se zúčastnili 13. června tradiční soutěže v Kaceřově, kde opět zazářil nejlepším 

výkonem Karel Kopal, 24. října pak klub uspořádal na Březové již 4. ročník soutěže v benčpresu, kterého se 
zúčastnilo celkem 16 borců, z toho pět z Březové. Ve váhové kategorii do 80 kg dominoval Karel Kopal, který 

si svým výkonem 170 kg zajistil první místo, na druhém místě se umístil taktéž březovský Roman Šlajchrt s 
výkonem 145 kg, ve váhové kategorii do 100 kg Jiří Šlonc pěkným osobním výkonem 170 kg skončil na 3. 

místě, na 4. místě se pak umístil Milan Amstatter (160 kg). V kategorii nad 100 kg skončil druhém místě Michal 

Provazník, který si udělal osobní výkon 200 kg. 
 

Nordic Walking 

I v roce 2015 podnikali příznivci aktivity Nordic Walking pravidelné víkendové výšlapy do březovského okolí. 
Zorganizovali také např. zimní výšlap pro veřejnost 10. ledna či jarní výšlap dne 17. května v rámci Nordic 

Walking TOUR 2015. 
 

M ČR v trialu  
17.-18. října 2015 byl v Březové uspořádán místními aktivními příznivci mototrialového sportu poslední díl 

Mezinárodního Mistrovství České republiky v Trialu. Na známé trati a se startem již tradičně na Výsluní přijelo 

soutěžit po oba dny více jak 100 závodníků od těch nejmladších až po ostříleném jezdce. 
 

Lobezský Tydýt 
13. června proběhl již tradiční šestý ročník Lobezského Tydýta, tentokráte v letní verzi. 

 

Kultura a sport v integrovaných obcích  

Z aktivit v našich přidružených vsích stojí především za zmínku pravidelný kulturně-společenský život 

organizovaný aktivisty z Rudolce, kteří zde opět uspořádali celou řadu aktivit jak pro místní obyvatele (Stavění 
a kácení máje, Den dětí, různé kulinářské soutěže apod.), tak také již tradiční a velice úspěšnou nadregionální 

akci pro širokou veřejnost Rudolecký kotlík (20. června). Na ní již tradičně účinkují mj. též celorepublikově 
známé country a folkové kapely a akce se těší stále většímu zájmu veřejnosti, a to nejen z našeho regionu. 

Rudolečtí také v rámci partnerství navštívili dne 19. září Rudolec na Vysočině. 

 
 



Sbor dobrovolných hasičů 
 

Zásahová jednotka má celkem patnáct členů a v roce 2015 zaznamenala více než 70 zásahů, a to jak při 
požárech či dopravních nehodách, tak i při živelných událostech (větrných smrštích apod.).  Rovněž bylo 

odpracováno mnoho hodin na údržbě používané techniky či zvelebování objektu hasičárny. 

Členská základna je stabilní a jako každý rok se členové angažovali při organizaci různých kulturních a 
společenských akcí. Po roční odmlce se opět zúčastnili Setkání Březových v Březové u Uherského Brodu. 

Kroužek mladých hasičů nadále vedl p. Tomáš Katzer, mladí hasiči nás reprezentují při soutěžích jak v 
Karlovarské lize, tak v celorepublikové hře Plamen. V roce 2015 se tomuto kolektivu podařilo poprvé v historii 

Karlovarské ligy (již jedenáctý ročník) zvítězit. S mladými hasiči pořádá jejich vedoucí různé výlety, brigády, 
letní tábor a spoustu dalších akcí. 

 

Zájmová a spolková činnost 
 

ZO ČZS Březová 

Smutnou zprávou v roce 2015 bylo ukončení zahrádkářské činnosti v kolonii č. 5 – Výsluní. K 31. 12. 2015 byla 

definitivně ukončena nájemní smlouva s městem a v roce 2016 bude v této lokalitě provedeno zasíťování pro 

budoucí výstavbu rodinných domů. Ke konci roku tak rapidně poklesla členská základna a samozřejmě i plocha, 

na které svaz hospodaří. Od příštího roku bude mít organizace čítající zatím 89 členů cca o 20 členů méně.  

S podporou radnice byla opět zajištěn zájezd na výstavu do Litoměřic, kapacita autobusu byla stejně jako v 

minulém roce doplněna občany Březové – nečleny ČZS. Pro zahrádkáře byla opět svazem zajištěna výhodná 

dodávka umělých hnojiv. Již druhým rokem se bohužel nepodařilo zajistit exponáty pro okresní zahrádkářskou 

výstavu. 

V současné době často zahrady slouží spíše k celkové relaxaci s grilem, bazénem a opalovacím lehátkem, 

nadšení zahrádkáři však ještě mezi březovskými členy ČSZ jsou a dovedou si vypěstovat výstavní zeleninu 

nebo ovoce (a ještě si přitom stihnou ugrilovat nějaké dobré masíčko nebo „hupsnout“ do prohřátého bazénu). 

 

Svaz chovatelů Kostelní Bříza 

Svaz chovatelů pracoval nadále pod vedením p. Herberta Zense a i v roce 2015 uspořádal za finanční podpory 

města tradiční chovatelskou výstavu, která proběhla 18. července.  

 
Místní skupina ČČK  

Místní MS ČČK pokračovala v aktivní činnosti pod vedením Lucie Peroutkové. Nadále spolupracovala s radnicí 
především zajištěním zdravotnického dozoru při akcích pořádaných březovskou radnicí či základní školou a ve 

dnech 4.-7. března opět spolupořádala sbírku ošacení pro Diakonii Broumov.  

11. května převzala za dlouhodobou práci pro Český červený kříž v Senátu Parlamentu ČR ocenění březovská 
občanka, dlouholetá předsedkyně místní skupiny ČČK a členka zastupitelstva města Jana Strnadová. 

 
ZKO Březová 

Začátkem roku 2015 se místní organizace ZKO ocitla bez pozemku pro svoji činnost, když musela dosud užívaný 

prostor na žádost nájemkyň vyklidit. Po několika neúspěšných žádostech přišla nabídka postavit cvičiště na 
Drahotíně. Vzhledem k tomu, že se pozemek nachází ve svahovitém kopci, provedli členové ZKO jeho zarovnání 

a v roce 2016 plánuje ZKO jeho oplocení, dále výsev travního semene a rozmístění překážek. 
I ve složitých podmínkách ZKO Březová pokračovala v činnosti. Uspořádala „Toulky s pejsky“ (jedenkrát 

měsíčně společné výlety pejskařů i nepejskařů po širokém okolí), vyhlásila 5 výletů (na rozhlednu Krudum, 
zříceninu Hartenberg, Komáří jezírka, ZOO Chomutov a rozhlednu Cibulka). 

Novou aktivitou bylo otevření „Pejskovin“ (logické hry pro pejsky, které jim pomáhají získat sebevědomí a 

zároveň navazují se svým pánem kamarádský vztah). 
Z úspěchů členů ZKO Březová lze zmínit: 

Eduard Kalla s Veru de Alphaville Bohemia spolu složili dvě zkoušky z výkonu podle Mezinárodního zkušebního 
řádu FCI, Lucie Doksanaská se svým Velškorgi pembroke složila pasteveckou zkoušku a zkoušku základní 

ovladatelnosti psa dle Národního zkušebního řádu, Kristýna Dietlová a Geronimo de Alphaville Bohemia složili 

zkoušku Základní ovladatelnosti psa a zkoušku psa upotřebitele 1. stupně podle zkušebního řádu kynologické 
jednoty Brno, Ivana Kallová  a Inavasia de Alphaville Bohemia složily zkoušku BH.  

Dvě členky se účastnily Krajské výstavy psů v Karlových Varech, kde získaly to nejlepší ohodnocení, a to Vítěz 
třídy a krajský vítěz.  

 

 



Modeláři v MFC  

MFC Březová také v roce 2015 hostilo nadregionální modelářskou výstavu. Ta se v tomto roce uskutečnila dne 

23. května.   
 

Průmysl, zemědělství, doprava a služby 
Průmysl 
Ve správním území Březové je největším průmyslovým podnikem Elektrárna Tisová, významným podnikem je 

též FCC (bývalá A.S.A), provozující skládku v Tisové, která je zdrojem několikamilionových příjmů rozpočtu 
města. 

 
Zemědělství 

V katastrálních územích patřících k Březové nadále hospodaří v lesích státní podnik Lesy ČR a působí zde 

několik soukromých zemědělců (farma v Rudolci, zemědělci v Lobzech, K. Bříze aj.).   
 

Doprava 
Radnice ze svého rozpočtu částkou cca 1,5 mil. Kč i nadále dotovala provoz linky č. 1 MHD Sokolov, obsluhující 

naše město. Také zajistila tzv. nákupní spoj (linku č. 7) na sídliště Michal k tamním obchodním centrům.  

V ulici Příčná byla zbudována nová parkovací místa, v ul. Havířská byly směrem k výjezdu na bývalou silnici 
R6 zbudovány nové obrubníky, opravena byla také propojka ulice Okružní a parkovištěm u FK Olympie. Další 

opravy proběhly v lokalitě Drahotín, u bývalé ČOV a v horní části ulice Gen. Svobody. Dokončeno bylo 
přemístění „dolní“ zastávky MHD z ul. Hlavní do prostoru bývalé silnice R6. 

Po dlouhých urgencích proběhla ze strany krajské správy silnic další oprava komunikace na Kamenici, město 

se na opravě podílelo částkou 200 tis. Kč. 
Dokončena byla první etapa rekonstrukce veřejného osvětlení cesty ke hřbitovu. 

 
Kamenická hospůdka 

Radnice v roce 2015 pokračovala v intenzivních jednáních se stávajícím majitelem o možnosti odkupu budovy 
restaurace v Kamenici. Zdá se, že počátkem roku 2016 by mohla jednání dojít ke zdárnému konci.  

 

Pošta a spoje 
 

Ve městě sídlí v budově radnice pobočka České pošty s plným provozem v pracovních dnech. V zastavěném 
území je dostupný telefonní signál všech tří největších mobilních operátorů (O2, T-mobile, Vodafone). 

Možnost přístupu k internetu mají občané prostřednictvím pevné telefonní linky, přímo v Březové a v některých 

integrovaných částech je k dispozici i bezdrátové připojení Wi-Fi některých operátorů. Přístup k internetu je 
veřejnosti umožněn též v městské knihovně.  

 

Bezpečnost 
Služba Městské policie Sokolov 
O bezpečnost se v Březové kromě policistů Policie ČR Sokolov-venkov staral na základě smlouvy s městem 

Sokolov též strážník MP Sokolov Stanislav Masák. Vedení radnice se scházelo se zástupci bezpečnostních složek 
na pravidelných měsíčních poradách, na kterých projednávalo aktuální problematiku a informovalo mj. o 

připravovaných společenských akcích apod. 

 
Ostatní služby 

 

V roce 2015 ukončila z ekonomických důvodů firma TADRO pronájem nebytových prostor na nám. Míru v čp. 
138 a činnost tak ukončila provozovna Drogerie – elektro. Novým nájemcem prostor byl vybrán p. Zdeněk 

Malík, který však prozatím žádný provoz pro občany v těchto prostorách nezahájil.  
Pod náměstím bylo zprovozněno nové bezpečné místo pro dojíždějící stánkaře.  

Není od zajímavosti po čase zrekapitulovat, které obchody a služby byly na Březové v roce 2015 k dispozici. 

Sortiment potravin byl k dostání v samoobsluze na náměstí, kterou již řadu let provozuje nájemce p. Malík a 
prodejna potravin funguje též v Kostelní Bříze v čp. 7. Na náměstí v Březové dále dobře prosperuje oblíbená 

trafika TADRO p. Jiříčka s velmi pestrým sortimentem tabákových výrobků, tisku, dárkových předmětů i 
terminálem Sazky, dále byla v provozu prodejna masa Rabbit, prodejna s oblečením a dalším sortimentem 

provozovaná formou CiTy s.r.o., Cukrárna – pekárna, kterou provozovali manželé Brlášovi a „Večerka“ 
vietnamského nájemce s potravinami a zeleninou. Rodině Brlášů patří též pekárna provozovaná v jejich domě 

v Kamenické ulici.  



Restaurační služby nabízela v Březové restaurace Budvarka v čp. 229 (nájemce p. Čtvrtečka), restaurace v MFC 

(nájemce p. Uxa), klubovna na FK Olympii, a dále soukromá restaurace Start (majitel p. Šíma) a Hostinec Na 

statku (p. Szolar), v integrovaných obcích pak byla v provozu restaurace v Rudolci (nájemce p. Fašinová) a 
v Kostelní Bříze pak soukromá Restaurace u Bílého Koníka. Restaurace na Kamenici, jak již zmiňuji jinde, 

prozatím v provozu není. Dlouhodobě funguje na Březové Pekařství Kováč (provozovna v čp. 231), využít lze 
dvě provozovny kadeřnictví (v čp. 229 ji provozuje paní Pešková a naproti samoobsluze paní Válková). U garáží 

za Olympií nově vznikl autoservis pana Broučka pod hlavičkou firmy Auto Kelly (dříve autoservis p. Koca). Své 

služby již dlouhodobě nabízí truhlárna pana Brandla v čp. 123, v provozu byla sauna pronajatá paní Pirklovou. 
Stravování pro veřejnost nabízela restaurace Budvarka a též školní jídelna ZŠ Březová. V roce 2015 proběhla 

rekonstrukce kina Admira, které tedy plný provoz nabídne v roce 2016, novou službou je pak již plný provoz 
městského hřbitova. Ve městě byly v provozu dvě mateřské školy a úplná základní škola, fungovalo zde 

zdravotní středisko s lékárnou, pošta, město bylo stále obsluhováno autobusovými linkami MHD Sokolov č. 1 

a 7. Občanům bylo k dispozici Bowlingcentrum, od září provozované nájemcem p. Pavlem Suchým, a v budově 
MZS nově provozoval své služby domácí hospic Motýl.  

 
Fitnesscentrum Březová 

Během ledna a února došlo k přestěhování Fitcentra z čp. 155 do někdejších prostor Babycentra v čp. 123, a 
to z důvodu stížností obyvatel domu čp. 155 na hlasitou hudbu ve večerních hodinách.  

V roce 2015 zajišťovali tamní instruktoři pro fotbalisty Březové a Baníku Sokolov v rámci zimní přípravy několik 

hodin spinningu. Rovněž uskutečnili v nových prostorách různé závody (1000 mil v sedle, Vánoční apod.). 
Ve Fitcentru je pro zájemce provozován Spinning, Jumping, Fitbox a od září 2015 cvičení Core. Bohužel bylo 

ukončeno cvičení na balonech Fitball. 
 

Babycentrum Slunečnice 

Babycentrum nadále pracovalo pod vedením členky RM Evy Runtové, a to v nových prostorech v čp. 155. I 

v roce 2015 uspořádalo své tradiční aktivity jako Pohádkovou cestu, Cestu za světluškami, burzy dětského 

oblečení aj. 

Očkování 
Radnice i v roce 2015 zorganizovala Očkování psů proti vzteklině (24. října)  

 

Výstavba 
 

MFC II. etapa 

Díky kladnému rozhodnutí o poskytnutí dotace z ROP Severozápad se takřka v rekordním čase podařilo 
zrealizovat tolik očekávanou a z historického hlediska jistě velice významnou II. etapu rekonstrukce kulturního 

domu, tedy modernizaci kina a loutkové scény, včetně zřízeni nových prostor pro městskou knihovnu. Akce 
byla po stavební stránce v roce 2015 dokončena, koncem roku došlo k přestěhování městské knihovny z 2. 

patra budovy radnice do nových prostor a kulturní provoz byl zahájen uspořádáním soutěže Porta 2015. 
 

Bytová výstavba 

Novou bytovou výstavbu v roce 2015 město ve vlastní režii nerealizovalo.  

Proběhlo však zateplení některých městských bytových, ale i nebytových objektů, dokončeno bylo zateplení 

budovy radnice a zateplení realizovala i některá společenství vlastníků bytových domů. 

 

Výstavba RD 

Na Drahotíně v nové ulici Slunečná dále intenzivně probíhala soukromá výstavba rodinných domů. Naopak jen 

velmi pomalu probíhá výstavba komplexu objektů k bydlení a službám soukromou firmou v prostoru bývalé 

MŠ Drahotín. Radnice dále připravovala další pozemky pro výstavbu rodinných domů, tentokrát v lokalitě 

Výsluní. 

 

Parkování ve městě, opravy silnic 

Radnice v roce 2015 pokračovala v budování dalších nových parkovacích míst a realizaci oprav komunikací. 
 

Školství 
 

Základní škola Březová 

Ve školním roce 2014/2015 byl ředitelem školy Mgr. Jiří Daneš, zástupcem ředitele Mgr. Jana Novotná. Ve 
škole pracovalo celkem 26 zaměstnanců, z toho bylo 17 pedagogických pracovníků a 9 provozních 



zaměstnanců. Školu navštěvovalo 200 žáků, z toho šest tříd 1. stupně 126 žáků a čtyři třídy 2. stupně 74 žáci, 

4 žáci plnili povinnou školní docházku v zahraničí. Do 1. třídy bylo v tomto roce přijato 27 žáků, dvanácti dětem 

byl povolen odklad školní docházky. O všech odkladech bylo rozhodnuto na základě lékařského doporučení a 
zároveň na základě vyšetření Pedagogicko-psychologické poradny v Sokolově. Povinnou školní docházku 

ukončilo v tomto roce celkem 18 žáků a všichni byli přijati buď do středních škol, nebo do středních odborných 
učilišť. Z 9. ročníku vyšlo 18 žáků, z 8. ročníku 1 žák. Navíc odešel 1 žák z 5. třídy na osmileté gymnázium. 

Školní družina měla dvě oddělení s 60 žáky, školní jídelna vařila pro 330 strávníků – žáky a zaměstnance školy, 

cizí strávníky, Gymnázium, ZŠ a MŠ Mánesova v Sokolově a Waldorfskou školu Wlaštovka Karlovy Vary o.p.s.  
Při škole pracovala celá řada zájmových kroužků: kroužek knihovnický, sportovní gymnastiky, výtvarný, 

kroužek volejbalu, tenisu, angličtiny pro MŠ, 1. a 2. stupeň, kroužek logopedické hrátky a mažoretky.  
Pod vedením svých učitelů se žáci připravovali a účastnili řady sportovních i vědomostních soutěží a olympiád 

vyhlášených MŠMT ČR, DDM Sokolov, Asociací školních sportovních klubů, Olympií Březová, Ligou škol, 

Tělovýchovnou unií Sokolov. Nejvíce dětí se zapojilo do školních kol, úspěšní řešitelé postoupili do kol okresních 
i krajských. Výraznými úspěchy byla první místa v okresních kolech volejbalu starších žáků, atletickém trojboji 

mladšího žactva, v krajských kolech pak ve volejbalu starších žáků a jejich 3. místo v kvalifikaci na republikové 
finále. Ve vědomostní oblasti nejvíce zabodovala žákyně 9.A Nikola Tešná, když se v krajském kole biologické 

olympiády umístila na 2. místě. Odměnou jí opět byl letní pobyt na soustředění mladých biologů v Běstvině. 
Umělecké nadání a šikovnost zajistilo některým žákům umístění na předních místech ve výtvarných soutěžích, 

např. Lesy kolem nás – 2. Helena Bartošová (2.A), 3. Anna Claudia Čaková (2.A), 2. Eliška Bočková (6.A), 

Ondřej Pitra (2.A) zabodoval 2. místem v celostátní soutěži Cestou dvou bratří. Odměnou mu bylo jízdní kolo. 
Měli jsme své zástupce i v pěvecké soutěži Březovský lístek, kde výkon Lukáše Procházky (3.A) byl ohodnocen 

třetím místem. Cenu Města Březová za své duo získala děvčata Nella Sacherová (2.A) a Anna Claudia Čaková 
(2.A). 

Škola se zapojila do několika projektů, např. Můj životní styl a zdraví, Využíváme ICT ve výuce, Noc s 

Andersenem, Sazka olympijský víceboj, Podpora přírodovědného a technického vzdělávání na základních 
školách – Truhlářský kroužek, Ovoce do škol, Školní mléko, Ajaxův zápisník (projekt Policie ČR) apod. 

Realizovány byly i vlastní školní projekty: Mikuláš ve škole, Tři králové, Masopust, Rej čarodějnic, Školkový 
den, Den Země, Běh za životní prostředí, Pasování čtenářů, Den bezpečnosti, Školní atletické olympiády (1. a 

2. stupeň).  
I v tomto školním roce pracoval žákovský parlament. Zorganizoval charitativní akci pro podporu březovského 

handicapovaného chlapce zapojením do akce Ponožkový pes. V adventním čase se sešli rodiče, učitelé a žáci 

se zástupci Pestré společnosti, o.p.s., aby společně ušili ponožkové pejsky a jejich prodejem získané finance 
přispěly k výcviku asistenčních psů. Celý rok se sbírala víčka ve prospěch Honzíka z Dolního Rychnova. Dalšími 

aktivitami byl Halloween, Velikonoční dílny nebo Oběd na přání. Žákovský parlament byl „spojkou“ mezi 
vedením školy, učiteli, rodiči a žáky. Jeho členové pomáhali při organizaci mnoha dalších akcí, např. Poslední 

zvonění, Školkový den. 

Prostřednictvím charitativní společnosti Women for Women bylo poskytnuto několika žákům, v rámci projektu 
Obědy pro děti, bezplatné stravování ve školní jídelně. 

 
MŠ Komenského 

MŠ Komenského fungovala v osvědčené sestavě. Protože do třídy Rybiček byly přijaty děti ve věku 2-2,5 roku, 

byla zakoupena do ložnice nová lehátka, k většímu pohodlí dětí a praktičnosti při skladování. Do třídy Motýlků 
byly v dílně Josefa Brandla vyrobeny prostorné nové skříně na výtvarné a pracovní pomůcky. V kabinetu 

učitelek byly vyměněny staré, nevyhovující skříně za skladnější, téměř nové, které MŠ dostala zdarma od ZŠ 
Březová. O prázdninách byly pořízeny nové kamenné schody před vstupem do MŠ, jsou protiskluzové pro větší 

bezpečnost.  
Došlo také k dovybavení školní kuchyně a jejího zázemí – pořízen byl nový praktický nábytek, nerezové nádobí, 

mixer, lednice, bylo vymalováno ve skladu a na chodbě.  

Děti po celý rok využívaly nově zrenovovanou školní zahradu, kde si vedle hraní také prohlubovaly znalosti a 
poznatky o přírodě. 

 
MŠ Smetanova 

V roce 2015 bylo v Mateřské škole ve Smetanově ulici zapsáno 77 dětí a z tohoto počtu bylo přijato 13 

dvouletých dětí. Vzhledem k dvouletým dětem byly provedeny úpravy jako snížení výšky stolků, židliček apod. 
V červnu odešla p. učitelka Julie Fedorová a na její místo nastoupila p. učitelka Lucie Majďáková. Školní 

vzdělávací program s názvem „Je nám dobře na světě aneb hrajeme si všichni spolu“ byl rozpracován do 
okruhů Já a moji kamarádi, Svět kolem nás, Pod pokličkou paní přírody a Radujme se, veselme se. 

I v roce 2015 nabízela MŠ rodičům aktivity pro děti nad rámec výchovně vzdělávacího procesu, jako například 
hru na zobcovou flétnu, seznamování se základy německého jazyka a základy plavání a saunování. V rámci 

spolupráce se ZŠ se děti 3. třídy pravidelně seznamovaly s anglickým jazykem v budově ZŠ a využívali možnost 



cvičení v tělocvičně ZŠ. I v tomto roce jsme nabídli rodičům ve spolupráci s pedagogicko-psychologickou 

poradnou vyšetření dětí před nástupem do 1. třídy a následný HYPO kurs. 

Akcí pro rodiče a děti byla celá řada a všechny byly hojně navštěvované rodiči i dalšími příbuznými (Volání 
paní Zimy, Mikulášská nadílka, Vánoční besídka, Veselé odpoledne se zajíčkem, Svátek matek, MDD, škola v 

přírodě či rozloučení se školáky a jejich pasování a ukončení školního roku s táborákem). 
Ve spolupráci s paní Runtovou se podařilo zajistit bezplatné vyšetření očí dětí. Na závěr roku se děti zúčastnily 

výletu na hrad Seeberg na dětský festival Pohádková zahrádka. V rámci enviromentální výchovy děti navštívily 

školní statek v Chebu, kde se seznámily s chovem hospodářských zvířat a s pěstováním různých plodin. 
O přilehlou zahradu se i tento rok staral zahradník p. Jaromír Hruška, který též prováděl menší opravy v MŠ.  

V rámci spolupráce s rodiči se podařilo opravit a zvětšit pískoviště na školní zahradě. Během prázdnin byly 
vymalovány prostory 1. třídy a kuchyně. Metodické kabinety v 1. a 3. třídě byly vybaveny novými policemi a 

skříňkami. 

 

Statistické údaje o Březové a jejích obyvatelích 
 
Počet obyvatel Březové činil 1. ledna 2 749, k 31. 12. 2015 to bylo již 2 777. V roce 2015 se přihlásilo 98 

občanů, odhlásilo se 66, narodilo se 26 a zemřelo 30 obyvatel. Uzavřeno bylo 19 sňatků.  

 

Počasí 
 
Rok začal mírnou oblevou při maximální denní teplotě 5 °C, takže většina sněhu odtála. Od 2. ledna však byly 

denní teploty jen těsně nad nulou a vyskytly se nejprve dešťové srážky a později sněhové přeháňky. Od 8. 

ledna se zase postupně oteplovalo, kdy 9. ledna sníh v Březové prakticky roztál a 10. bylo odpoledne dokonce 
až 13 °C a zároveň poměrně větrno. Pak teploty zase poklesly, nicméně přes den a někdy i v noci se až do 18. 

ledna držely několik stupňů nad nulou, a to při spíše oblačném nebo zataženém počasí s občasnými 
přeháňkami. Následovalo mírné ochlazení těsně k bodu mrazu, 20. ledna již teploty nulu nepřekonaly a celý 

den drobně sněžilo, 21. ledna byl pak celodenní mírný mráz, takže se několik dnů udržely asi 2 cm sněhu. Od 

22. ledna rtuť teploměru opět šplhala mírně nad nulu a další mírné ochlazení přišlo 26. ledna, kdy se při 
zatažené obloze občas vyskytly sněhové přeháňky a teploty až do konce měsíce oscilovaly těsně kolem nuly, 

takže jsme opět zaznamenali nevýraznou sněhovou pokrývku. 1. února sice odpoledne při polojasné obloze 
byly +4 °C, pak však přišla série dnů s celodenním mrazem a převážně polojasným počasím, 5. února klesla v 

noci teplota k -9 °C. V noci z 8. na 9. února přišlo sněžení, které přes den přešlo ve sníh s deštěm a později v 
déšť, protože teplota vyšplhala mírně nad nulu, asi polovina sněhové nadílky tak zase zmizela. 11. února jsme 

zaznamenali jasno, avšak přes den se začalo ochlazovat a teplota klesla z maximálních 4 °C postupně k nule. 

Následovala série inverzních dní s nízkou oblačností a s teplotami mezi -2 a 0 °C. 16. a 17. února se inverze 
rozpustila, takže při skoro jasné obloze teploty vyšplhaly i k 4 °C, pak se na dva dny vrátila inverze, avšak 20. 

až 22. února bylo opět skoro jasno a teploty vystoupaly z nočních -2 °C na maxima kolem 8 °C, takže asi 
dvoucentimetrová sněhová pokrývka postupně odtávala. Do konce měsíce pak již bylo zataženo, v noci mírně 

mrzlo a odpolední teploty se pohybovaly v rozmezí 4-5 °C, 26. února se ale po rozpuštění ranní mlhy vyjasnilo 

a 27. bylo slunečno s teplotou až 9 °C.  
Březen začal zataženou oblohou, přeháňkami deště se sněhem a denními teplotami mírně nad nulou, od 7. do 

10. pak zaznamenáváme skoro jasno s teplotami +10 °C, postupně až +15 °C. Poslední den tohoto období se 
ale odpoledne zatáhlo, v noci přišly i přeháňky a teploty se pak již pohybovaly jen v rozmezí 1-4 °C. Výrazné 

oteplení přišlo 16., kdy odstartovala série polojasných až skoro jasných dní a až do prvního jarního dne 

dosahovaly teploty příjemných 13 až 15 °C. S nástupem kalendářního jara se ale zatáhlo a mírně ochladilo, 
následovaly čtyři dny s jasným nebo polojasným počasím s teplotami mezi 10 až 14 °C, avšak pak až do konce 

března již bylo spíše zataženo, s občasnými přeháňkami, kdy teploty již desítku většinu nepřekonaly, ale ani v 
noci pod nulu nešly.  

Počátek dubna byl dokonce ještě chladnější. Až do 6. byla odpolední maxima mezi 3 a 6 °C a až do 7. dokonce 
byla zaznamenána série dnů s nočními mrazy -2 až -4 °C, vyskytovaly se ještě sněhové přeháňky, v závěru 

období bylo pak spíše slunečno. Pak se již postupně oteplovalo, 11. se teploty při polojasném počasí vyhouply 

až k 21 °C. Duben byl pak již ve znamení střídavých období slunečných a oblačných dnů a teplotami nejčastěji 
kolem 15 °C, jen občas s přeháňkami. Přes dvacítku se teplota dostala ještě 15. (23 °C), 21. a  25.-27. (21 

°C), avšak 28. bylo jen 6 °C při deštivé obloze a 30. 4. bylo stále jen 12 °C a noc na 1. máj přinesla déšť. 
1. května bylo denní maximum opět jen okolo 13 °C. Pak se oteplilo a 4. května byla již teplota 22 °C při 

oblačné obloze. Až do 10. bylo však spíše zataženo s občasnou přeháňkou a teplotami od 18 do 23 °C, 7. bylo 

ale jen 13°C. Druhá dekáda byla naopak většinou slunečná, s teplotami kolem 20 °C, jen 12. jsme zaznamenali 
tzv. letní den s teplotou až k 27°C. Od 19. však bylo spíše zataženo nebo oblačno s teplotami od 13 do 19 °C 



a jen ve dvou dnech jsme zaznamenali přeháňku. 28. a 31. bylo polojasno a závěr měsíce přinesl i oteplení 

nad 20 °C. 

První červnová dekáda již přinesla teploty trvale nad 20 °C, od 3. června nad 25 °C, 6. bylo dokonce 31 °C., 
8. a 9. ale bylo jen 16, resp. 12 °C. 1. červen byl odpoledne deštivý, pak následovalo pět slunečných dnů a po 

zbytek období bylo spíše zataženo a dvakrát v noci sprchlo. Druhá dekáda přinesla opět postupné ochlazení z 
28 °C (12.) jen na 16 °C, slunečné dny byly v tomto období jen dva (12. a 17.) a závěr období byl spíše 

přeháňkový. Ve třetí dekádě se nejprve ještě více ochladilo, kdy 22. bylo jen 12 °C, avšak postupně teploty 

zase dvacítkovou hranici překonaly a 30. června byla teplota 28 °C. Zpočátku dekády bylo spíše zataženo a 
větrno, pak bylo proměnlivé počasí a několik hezčích dní přišlo od 25. června.  

Červenec začal slunečným a teplým počasím, v noci z 5. na 6. přišla bouřka, pak se opět vyjasnilo, 7. bylo až 
33 °C, pak v noci opět přišla bouřka. Stejně jako celou řadu míst v naší republice, i Březovou tak postihla 

povětrnostní kalamita. V důsledku silné bouře bylo nutno pokácet celou řadu poškozených stromů. Do konce 

dekády se pak ochladilo na 20-21 °C. V druhé dekádě se zase oteplilo, teploty byly trvale nad 20 °C, jen 13. 
a 14. 7. bylo při zatažené obloze za občasných přeháněk kolem 22 °C, jinak však bylo teplo a slunečno a druhá 

polovina dekády přinesla i tropické teploty až 35 °C (17. a 18.). Pak se ochladilo a přišly i občasné přeháňky. 
Od 21. bylo nejprve slunečno a 22. bylo opět až 36 °C, k večeru přišla mírná bouřka, později ale bylo postupně 

polojasno až zataženo, teploty spadly postupně na 25 °C a později až k 20 °C, 29. bylo dokonce jen 17 °C, a 
závěr měsíce byl spíše zatažený, větrný, s přeháňkami a jen 31. bylo skoro jasno a 23 °C.  

První dva srpnové dny byly oblačné, ale pak již bylo až do poloviny měsíce stabilní slunečné počasí s teplotami 

většinou tropickými, od 6. do 14. nejčastěji mezi 32 a 36 °C. 15. se pak ochladilo na 26 °C a v noci přišla 
bouřka, do 20. pak bylo zataženo s tolik již očekávanými přeháňkami nebo deštěm, teploty se snížily až k 20 

°C a dvakrát i k 18°C. Závěr srpna byl již spíše proměnlivý, 23. a 24. jsme zaznamenali noční déšť a 26. ranní 
mlhu. Teploty ještě postupně rostly z 20 k 28 °C a poslední dva srpnové dny byly opět tropické s teplotou 32-

33 °C.  

I 1. září přineslo tropický den (32 °C), ale odpoledne se zatáhlo a přišla bouřka. První dekáda byla pak již 
převážně zatažená, s přeháňkami a výrazným ochlazením, s teplotami jen kolem 15 °C. Druhá dekáda září 

byla ještě teplejší, 17. bylo i 27 °C, jinak kolem 22 °C, 12., 13. a 17. bylo skoro jasno, jinak však spíše zataženo 
s přeháňkami a deštěm. Třetí dekáda byla již zase chladnější, s teplotami kolem 15 °C, a až na dvě tři výjimky 

bylo opět spíše zataženo, ale jen zpočátku s přeháňkami. 
Říjen začal jasnou oblohou, 3. se ale zatáhlo a celý zbytek první dekády byl již zatažený, později s přeháňkami. 

Denní teploty se držely kolem 15 °C, avšak 12. jsme zaznamenali první noční mráz (ráno -3 °C). 11. a 12. bylo 

totiž skoro jasno, avšak denní maxima již byla jen kolem 10 °C. V noci na 14. října přišlo již první sněžení, 
ráno leželo na zemi asi 2 cm sněhu. Až do 22. se denní teploty již držely mezi 5 a 9 °C, převážně bylo zataženo. 

23. a 24. říjen byl slunečný, pak se opět zatáhlo a přišlo typické podzimní počasí s oblohou zataženou inverzní 
oblačností. Teploty však ještě poněkud vzrostly, často bylo kolem 10 °C a 24. ještě i 14 °C. Samý závěr měsíce 

byl pak ještě slunečný.  

Slunečný byl i počátek listopadu, což přineslo i ranní mrazíky, ale pak až do poloviny měsíce bylo zatažené 
počasí, občas s deštěm, ale teploty ještě šplhaly i k 16 °C. 16. listopadu bylo jasno, pak se opět zatáhlo, přišly 

přeháňky, déšť a teploty postupně klesly na hodnoty kolem 5 °C, v závěru měsíce byly četné ranní mrazíky a 
i odpolední teploty se ještě o něco snížily. V noci 23. listopadu nasněžily cca 2 cm sněhu a sněžilo ještě 28., 

ale poslední listopadový den byl deštivý s teplotou až 8 °C, takže sníh zase roztál. I počátkem prosince bylo 

zataženo, občas s deštěm a teplotami i k 8 °C. Podobné teploty ostatně panovaly po celý prosinec. Ten byl 
jinak převážně zatažený, polojasno bylo jen 7. a pak až na Štědrý den (kdy po ranní mlze vyšplhala teplota na 

9 °C), a také 26. a 27. V průběhu měsíce jsme zaznamenali častý déšť. Až úplný závěr roku přinesl ochlazení, 
když silvestrovské teploty klesly ráno na -6 °C a v prosinci přes den poprvé (a v roce 2015 samozřejmě 

naposledy) zůstaly pod bodem mrazu. 
Rok 2015 byl srážkově podprůměrný, a v našem regionu obzvlášť. V kombinaci se srpnovým delším tropickým 

počasím tak zaznamenali v celé republice zemědělci poměrně citelné produkční ztráty.   

 

Závěr 
 
Rok 2015 byl pro březovskou radnici především ve znamení realizace další z historicky nejvýznamnějších 

investičních akcí, a sice další části přestavby Kulturního domu v rámci tzv. II. etapy. Akci se podařilo s dotační 

podporou z rozpočtu EU úspěšně zrealizovat a konec roku tak byl ve znamení příprav zahájení provozu. Do 
nových, moderních prostor v KD se přestěhovala městská knihovna, což je bezesporu výrazný milník 

v kulturněspolečenském životě Březové, a občané mají nově k dispozici i zrekonstruovaný reprezentativní 
kinosál a loutkovou scénu, a to s novou audio a videotechnikou. V sousedství komplexu MFC vznikl nový 

amfiteátr s letní scénou a hřištěm na minigolf.  Není třeba zdůrazňovat, že se v souvislosti s touto akcí v roce 

2015 zaměstnanci MěÚ občas „pořádně zapotili“ a členové volených orgánů města měli v rámci řádných a 
často i mimořádných jednání opravdu co projednávat. V příštím roce sice bude ještě co dokončovat, ale také 



již budeme moci zhodnotit přínos nabídky a kvality kulturně společenských aktivit v našem městě. 

K úspěšnému výsledku se snad již také blíží jednání o odkoupení objektu již delší dobu nefungující restaurace 

v Kamenici, takže i tento dlouhodobý záměr radnice, vycházející z přání mnoha Březovských občanů, se snad 
již v dohledné době posune k žádoucímu stavu, tedy k nějaké formě znovuobnovení provozu tohoto oblíbeného 

výletního místa. 
 

Martin Zubr 

 
 

 


